

---

# Waste management / Hinweise zur Entsorgung PMA products

## English

Waste management – Disposal of waste from PMA products after repairs, replacement, rewiring or disassembly (End of life)

Waste from PMA products represent no risk to the environment.

Small quantities of PMA plastics can be disposed of via the normal household waste procedure. PMA Metal accessories and PMA Fittings with metal components should be recycled whenever possible.

Large quantities of PMA material should be disposed of according to the local legal requirements, when possible recycling the materials.

Material or thermal recycling are preferred against dumping/landfill disposal.

Your local environmental public authority or disposal agency will advise you.

*Waste disposal code number EUROPEAN WASTE CATALOGUE (EAK) 070213 plastic waste*

## Deutsch

Hinweise zur Entsorgung von Abfällen von PMA-Produkten nach Reparatur, Austausch bei Neuverlegung oder Deinstallation (end of life):

Abfälle aus PMA-Produkten stellen kein Umweltrisiko dar.

Geringe Mengen an Kunststoffabfällen können über den Hausmüll entsorgt werden.

Metallteile oder Teile mit Metalleinlegern sind wenn möglich dem Recycling zuzugeben.

Grössere Mengen Abfälle aus PMA-Produkten sind unter Beachtung der lokalen gesetzlichen Vorschriften zu entsorgen und wenn möglich dem Stoffkreislauf wieder zu zuführen.

Ein stoffliches oder thermisches Recycling (geeignete Verbrennungsanlagen) ist der Deponierung vorzuziehen.

Ihre lokale Umweltbehörde oder lokales Entsorgungsunternehmen gibt Ihnen Auskünfte dazu.

*Abfallschlüssel Europäischer Abfallkatalog (EAK): 07 02 13 Plastik Abfälle*